
MQ 

A Z M S P S Z E G E D V Á R O S I B I Z O T T S Á G Á N A K L A P J A 

helyiségekben raktározzák 
az eladóterek berendezésé-
hez idejekorán megrendelt 
állványokat, bútorokat. A 
DÉLÉP és alvállalkozói va~ 
lamennyi szinten folyamato-
san biztosítják a munkate-
rületet a berendezőknek. 

Az áruház földszintjén — 
a leendő ABC-áruház és az 
iparcikkosztály helyén — 
elkészült a süttői mészkőla-
pokból kialakított padló bur-
kolat. Nagy részben helyére 
került az üvegszállal átszőtt 
gipszlapokból összeállított 
álmennyezet A SZEBISZ 

Hétfőn a Debreceni Agrár-
tudományi Egyetemen meg-
kezdődött az Európai Agrár-
nukleáris Tudományos Tár-
saság — az ESNA — 11. 
kögyűlése. A tanácskozá-
son csaknem 100 magyar 
tudós, illetve agrárszakem-
ber mellett 21 ország 140 tu-
dományos kutatója vesz 
részt. 

Lakatos Tibor mezőgazda-
sági és élelmezésügyi mi-
niszterhelyettes megnyitó be-
szédében kiemelte: a mező-
gazdaságban alkalmazott su-
gárzástechnikai módszereket 
és eljárásokat egyre na-
gyobb figyelem kíséri ha-
zánkban. Bebizonyosodott, 
hogy ezzel a módszerrel szá-

mos termelési eljárást lehet 
eredményesebben, rövidebb 
idő alatt és olcsóbban el-
végezni. 

A megnyitó után D. de 
Zeeuw az ENSA holland 
elnöke adott tájékoztatót a 
társaság egy év alatt vég-
zett munkájáról, a debre-
ceni közgyűlés előkészüle-
teiről. A továbbiakban han-
goztatta. hogy világviszony-
latban is az ESNA tekint-
hető az egyetlen olyan tu-
dományos vitafórumnak, 
amely teljességében össze-
fogja, értékeli és továbblen-
díti a sugárzástechnika me-
zőgazdasági, élelmiszeripari 
— általában élelmiszerterme-
lési — vonatkozású alkal-

mazásának kutatási és gya-
korlati kérdéseit 

A megnyitó után plená-
ris ülésen az első előadást 
dr. Berényi Dénes, a Ma-
gyar Tudományos Akadé-
mia debreceni atommag-
kutatóintézetének igazgatója 
tartotta „Nukleáris módsze-
rek és alkalmazásuk Ma-
gyarország mezőgazdaságával 
kapcsolatban" címmel. Láng 
István az MTA főtitkárhe-
lyettese pedig „Nukleáris 
módszerek Magyarország 
környezetvédelmében" cím-
mel tartott előadást. 

Ezután munkacsoportokban 
folytatták a. tanácskozást az 
öt napig tartó közgyűlés 
résztvevői. (MTI) 
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Nagyáruházi 
helyzetkép 

Az építkezés megfelelő ütemben halad 
Kőművesek, villanyszere-

lók, festők, lakatosok, fűtés-
es szellőzésszerelők, ácsok, 
asztalosok — csak néhány 
azokból a szakmákból, me-
lyeknek művelői — napon-
ta összesen 150-en — a 
Szeged Nagyáruház építke-
zésén dolgoznak. Munkáju-
kat nagy érdeklődéssel kísé-
ri a lakosság. A leendő vá-
sárlók, az éttermi rész ven-
dégei jogos kíváncsisággal 
lesik az építők serénykedé-
seit, találgatják, vajon el-
készül-e az ország második 
legnagyobb áruháza az idén. 

Mostani helyzetjelenté-
sünk hitelesíteni látszik azt 
az ígéretet, miszerint de-
cember 5-én már megnyit-
hat ja kapuit a közönség 
előtt a Jókai utcai bevásár-
lóközpont. Megerősítette ezt 
lapunknak nemrégiben adott 
nyilatkozatában Szilágyi 
L-ajos építési és városfej-
lesztési miniszterhelyettes is. 
Hogy az olvasók is meggyő-
ződhessenek. Optimizmusunk 
kétségtelen tényeken alap-
szik. vegyük sorra, mit vé-
geztek e l a r á juk háruló 
feladatokból az építők. a 
generálkivitelező DÉLÉP és 
számos alvállalkozójának 
munkásai. 

Az építési területet körbe-
fogó palánk mögül kíván-
csiskodók is láthat ták: 
nemrégiben megkezdődött 
az áruházat a pavilonsorral, 
illetve az éttermi résszel 
összekötő közlekedőfolyosó 
födémének szerelése. Ezzel 
a munkával hamarosan vé-
geznek is a szakemberek. A 
passzázsok üveglapjai s az 
azokat tartó nyersszínű acél-
gerendák esztétikusan il-
leszkednek a z áruház hom-
lokzatának rozsdabarna — 
szaknyelven kanyonbarna — 
árnyalatához. Még mindig 
kívülről nézelődve megálla-
pítható, hogy elkészült az 
etterem teraszának a főbe-
járati lépcsősorhoz kapcso-
lódó betonváza is. A Fém-
munkás Vállalatnál gyártott 
tiszta alumínium nyílászá-
rók — a passzázsra nyíló 
kirakatok, a főbejárat és az 
étterem portáljai — nem-
rég érkeztek Szegedre, be-
szerelésükhöz már hozzálát-
tak a munkások. Az áruházi 
rész alsó pinceszintjén kész 
az aszfaltburkolat, helyükön 
állnak a telefonközpont, a 
gépterem, a gondnoksági 
raktár oldalfalai. A ruháza-
ti rész és az ipareikkosztály 
raktárát már átadták az 
építők az üzemeltetőknek, 
akik átmenetileg ezekben a 

A nagyáruház — madártávlatból 

MEM-díj 
a ráckevei 

téesznek 
Ünnepi küldöttgyűlést tar-

tottak hétfőn Ráckevén ab-
ból az alkalomból, hogy a 
helybeli Aranykalász Ter-
melőszövetkezet elnyerte a 
Mezőgazdasági és Élelmezés-
ügyi Minisztérium idei ter-
melési nagydíját. Az Acs 
Károly Művelődési Központ-
ban rendezett ünnepségen 
megjelent Marjai József, a 
Minisztertanács elnökhe-
lyettese, Lakatos Tibor, me-
zőgazdasági és élelmezés-
ügyi miniszterhelyettes, 

A küldöttgyűlés résztve-
vői előtt Tukacs Béla, a ter-
melőszövetkezet elnöke fog-
lalta össze a közös gazdaság 
termelési, gazdálkodási ered-
ményeit, amellyel kiérde-
melték a kitüntető díjat. 

Az ünnepi küldöttgyűlés 
résztvevőit köszöntötte Mar-
jai József is. A többi kö-
zött emlékeztetett arra, hogy 
a MÉM díja azokat a kol-
lektívákat illeti meg, ame-
lyek hosszú időn keresztül 
kiemelkedő eredményt ér-
nek el nemcsak önmaguk-
hoz képest, hanem az ország 
más gazdaságaihoz viszo-
nyítva is. 

Marjai József beszéde vé-
geztével átadta Tukacs Bé-
lának a termelési nagydíj 
adományozását tanúsító ok-
levelet, valamint Kiss István 
Búzakalász című szobrának 
kicsinyített mását. 

Csehszlovák nap az OMÉ/C-on 

Szakmai rendezvények 
Hétfőn folytatódott a 

szakmai rendezvények sora 
az OMÉK-on. Megtartották 
Csehszlovákia napját Ez al-
kalomból Oldrich Dolák, a 
csehszlovák kiállítás igaz-
gatója sajtótájékoztatót tar-
tott. Elmondta: a felszaba-
dulás óta megkétszereződött 
az ország mezőgazdasági 
termelése. A lakosság ellá-
tásában jelentős szerepe van 
a Magyarországról impor-
tált élelmiszereknek, mező-
gazdasági termékeknek, ezek 
értéke az idén meghaladja 
a 92 millió rubelt. Amint a 
kiállítás anyaga is tükrözi, 
jelentős együttműködések 
is kialakultak a két ország 
mezőgazdasági vállalatai 
között 

Több pavilonban szakmai 
előadásokat tartottak. Külö-
nösen sok érdeklődőt von-
zott az energiatakarékosság-
ról tartott ismertető. 

A termelök és a feldolgozó 
iparágak közötti kapcsolatok 
további erősítéséről is el-
hangzott hétfőn előadás a 
szakmai rendezvények ke-
retében. 

A gasztronómiai rendezvé-
nyek sorában hétfőn az 
üdítő ital volt a téma. Je-
lenleg mér 50 liter fölötti az 
egy főre jutó üdítőital-
togyasztás hazánkban és 70-

féle választék szerepel a kí-
nálatban. 

Négy év alatt évtizedek 
lemaradását hozták be a 
hazai tejtermelők — ezt ál-, 
lapították meg a kiállítás 
szakmai rendezvényén részt 
vevő állattenyésztők, akik a 
szarvasmarha-tenyésztés fe j -
lesztésére hozott kormány-
program eredményeit és a 
további teendőket vitatták 
meg. Csomós Zoltán MÉM 
főosztályvezető-helyettes el-
mondotta, hogy az év első 
felének adatai alapján arra 
számítanak, hogy az idén 
az egy tehénre jutó tejter-
melés meghaladja a 3500 
kilogrammot, ami európai 
mércével mérve is jó ered-
ménynek számít. A kormány-
program teljesítése időará-
nyos. 

Ozsváth Zoltán, az Agro-
ber vezérigazgató-helyettese 
tájékoztatta az újságírókat 
a mezőgazdasági és élelmi-
szeripari tervező, beruházási 
vállalat munkájáról. Elmon-
dotta, hogy az országos be-
ruházási terv teljesítéséhez 
1976—80 között több mint 
30 milliárd forint értékű 
tervező, építő és fejlesztő 
munkával járultak hozzá. 

Az OMÉK-on kedden a 
termelőszövekezeti napot 
rendezik meg. (MTI) 

Megkezdődött Szegeden 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e i 
A földszinti eladótérben az álmennyezetet szerelik 

dolgozói megkezdték — az 
acéltartó szerkezetek szere-
lésével — a berendezési 
munkálatok előkészületeit. 
Az első emeleti eladóteret 
október 1-én adják á t — 
az ütemterv szerint — az 
építőknek. Itt most a vil-
lanyszerelők és a Svrinkler-
típusú esőztető berendezést 
szerelők dolgoznak. Hátra 
van még az álmennyezet rés 
a vináz padlóburkolat ki-
alakítása. A második emele-
ten a kazánház, a szellőző-
gépházak, a hűtőgépház sze-
relési munkálatait végzik. 
Az éttermi részben befeje-
zéséhez közeledik a hőköz-
pont szerelése Helyén van, 

működőképes az étterem két 
és az áruház egy elektro-
hidraulikus liftje, melyet a 
gyártó, a Fóti Elektromos 
Mgtsz szakemberei szereltek, 
be. A z áruház másik két 
felvonója a hónap végére 
kerül a helyére, így ígérte a 
Ganz-MÁVAG. 

A munkálatok tehát a 
megfelelő ütemben halad-
nak. A költségeket rögzítő 
pénzügyi helyzetjelentés 
adatai is erre engednek kö-
vetkeztetni. Mire az áruház 
elkészül. 231 millió forintba 
kerül Eddig 155 milliót in-
vesztáltak megvalósításába 
a beruházók. 

L. Zs. 

Fül-, orr-, gégeorvosok 
kongresszusa 

A Magyar Fül-, Orr- Gé-
georvosok Egyesületének 
kongresszusa tegnap, hétfőn 
délelőtt megkezdte munká-
ját Szegeden, a SZOTE ú j 
oktatási épületének nagy-
termében. Dr. R ibári Ottó 
egyetemi tanár, a SZOTE 
fül-orr-gége klinikájának 
igazgatója a szervező bizott-
ság elnöke köszöntötte a 
több mint 300 hazai és közel 
90 külföldi szakembert, va-
lamint a megnyitón részt 
vevő dr. Koncz Jánost, a 
megyei pártbizottság titká-
rát, dr. Székely Sándort, a 
városi pártbizottság titkárát 
és Bányainé dr. Birkás Má-
riát, a városi tanács elnök-
helyettesét. A kongresszus-
nak helyet adó egyetem ne-

Sugárzásteciinika a mezőgazdaságban 

vében dr. Petri Gábor aka-
démikus, az Elnöki Tanács 
tagja, a SZOTE rektora 
üdvözölte a kongresszus 
résztvevőit. 

A mintegy 400 fül-orr-
gégész szakember a három 
napos tudományos program 
során négy szekcióban 155 
előadást hallgat meg. Az 
előadások három téma köré 
csoportosulnak. Megvitatják 
a fül-orr-gégészeti határ-
területek problémáit, a rossz-
indulatú daganatok kérdé-
seit és meghallgatják a sza-
badon választott témájú be-
számolókat. 

A tegnapi programban 
szerepelt az egyesület köz-
gyűlése is. Tagjai újjává-
lasztották tisztségviselőiket. 
A Magyar Fül-, Orr-. Gége-
orvosok Egyesületének el-

nöke ismét dr. Surján László 
egyetemitanár, főtitkára dr. 
Ribári Ottó lett. Az Újjá-
választott vezetőség legfon-
tosabb feladata lesz a jövő 
évben Budapesten megren-
dezésre kerülő fül-, orr-, 
gégészeti világkongresszus 
előkészítése és lebonyolítása. 
A nagyszabású rendezvény-
re már eddig 3 ezer kül-
földi szakember jelezte rész-
vételét. 

A szegedi tudományos 
programokat filmvetítések, 
pószterbemutatók egészítik 
ki. A rendezvényhez kap-
csolódva hazai és külföldi 
cégek kiállításokon mutat-
ják be legújabb korszerű 
műszereiket, gyógyászati se-
gédeszközeiket, hallóké-
szülékeiket. A konferencia 
szerdán fejezi be munkáját . 

A tudományos konferencia résztvevőinek egy csoportja 


